
 

Referat fra Bestyrelsesmøde Bordtennis Danmark  
 

Dato: 13. marts 2024 – Idrættens Hus, Bordtennis Danmarks 18:00-21:20 
 
Deltagere:  
Henrik Vendelbo (HV - mødeleder), Martin Ljung Christensen (MLC), Pia Toelhøj (PT), Sune 
Bøndergaard Røjkjær (SBR), Christian Fredensborg Jakobsen (CFJ)  
Puk Kirkeskov Hvistendal (PKH - referent) 

 
1. Sukiru opdatering – status og forslag til udrulningsplan (beslutning) (18:15) 

• Oplæg ved Kim Bak Nielsen + DIF kommunikation Britt+ Esports konsulent Christian 
(15 min) 

• Diskussion med beslutning i bestyrelsen (10 min) 
 
Beslutning: 
Bestyrelsen godkendte processen og det videreforløb for SUKIRU og takkede for godt 
oplæg. Det var særligt stærkt at konstatere den positive vinkel og potentialet fra en 
udefrakommende esports ekspert. Bestyrelsen godkendte aktiviteter inden for gældende 
budgetramme. 
 

2. Elite transisionscenter – fokus på fremtidens Team Danmark samarbejde (beslutning) 
(18:40) 

• Landstræneren præsenterer en plan, der støtter nuværende udvikling og 
samarbejdet med Team Danmark for den kommende periode. (15 min) 

• Diskussion med beslutning i bestyrelsen (10 min) 
 
Beslutning:  
Bestyrelsen godkendte konceptet og administrationen kan arbejde videre med planerne. 
Opmærksomheden henledes på, om flere unge kan få tilbuddet, og om det er realistisk at 
sætte i gang allerede fra sæsonstart 2024/2025.  

 
3. Nyt fra formanden (Orientering)  

• ITTF-generalforsamling:  
o DK stillede forslag til ITTF counsil. Forslaget var at en principbeslutning om 

at rangliste point for OL og WTTC skal have mere værdi end WTT 
turneringer. Forslaget mødte bred opbakning og blev overdraget til 
rankingudvalget for videre bearbejdning. 

o Kønskvoter: Det var tydeligt at Bordtennis stadig er en mandsdomineret 
sport. Der var ikke opbakning til kønskvoter i sporten. 

o ITTF tror på bedre tider trods en anstrengt økonomi.  
o Opmærksomhed på WTT turneringer med store pengesummer – lige nu er 

det svært at se, hvor det hele ender. Qatar, Saudi Arabien mfl. lokker med 
store præmiesummer. 

• DIF politik 26-29: DIF tale om temaer: Frivillighed, talentudvikling, samarbejde på 
kryds og tværs som de bærende fokusområder i den nye strategi. 



 

• DIF årsmøde 3-4. maj i idrættens hus – Henrik deltager 

• Pigefokusklub i Allerød – Henrik var 12. marts med til at overrække Allerød 
certifikat som pigefokusklub. Dejligt miljø at opleve og god stemning. 

• DIF bestyrelseskurser: Pia Toelhøj er tilmeldt i 2024. 

• OL: Henrik  er inviteret af DIF og deltager. 
 

4. Økonomi – Opfølgning 2023 (Orientering) 

• Regnskabet justeret til overskud på ca. 324.000 kr.  

• Proces for årsregnskab: møde næste uge med kontoret og revision en uge i april. 

• Sponsornyt: Der er lukket en sponsoraftale med MD Workservices (sølv) og 
Butterfly-aftalen er forlænget i 5 år på forbedrede vilkår. Yderligere er vi igang med 
at lukke en GULD sponsor og er tæt på at lukke en sølv sponsor mere. 
Sponsorarbejdet forløber tilfredstillende. 

 
5. Årsmødet – status på planlægning af hhv. Klubbernes dag og årsmødet den 1-2. juni 2024.  

• Forløbigt program for klubbernes dag blev præsenteret og godkendt 

• Online møde med Ledergruppen i april skal fastsættes. Beslutning: Admin. kommer 
med udkast snarest. Temaet er klubbernes dag og godkendelse af hhv. Program og 
strategiproces indhold. 

• Foreløbigt program for Årsmødet blev gennemgået og godkendt 

• Overblik over uddelinger og proces gennemgås – videre procedure besluttet: 
Administrationen laver opslag med indstillinger, som foregår via skema på 
hjemmesiden. 

 
6. DGI samarbejdet (drøftelse) 

• Arbejdsgruppen har haft møde med DGI og det har været muligt at ”rydde op” i den 
sammensatte øknomi forbundet med aftalen. DGI har stillet forslag om, at de årligt 
modtager en procentandel af licenserne som det eneste tilskud udover en andel af 
den jyske holdturnering. Bestyrelsen diskuterede oplægget og indholdets forskellige 
løsninger. 

Beslutning: 
Bestyrelsen giver SB og PKH mandat til at forhandle aftalen på plads indenfor den 
aftalte ramme. 

 
7. Godkendelse af for Holdturneringsgruppen (HG tidligere TG) (Beslutning) - GODKENDT 

• Administrationen har i samarbejde med HG opdateret kommisoriet for gruppen. 
Bestyrelsen skal tage stilling til om det kan godkendes. Som en del af en mere åben 
struktur vil kommisoriet blive tilgængeligt på hjemmesiden efterfølgende. 
 

8. Godkendelse af kommisorium for Dommergruppen (DG) (beslutning) - GODKENDT 

• Administrationen har i samarbejde med DG opdateret kommisoriet for gruppen. 
Bestyrelsen skal tage stilling til om det kan godkendes. Som en del af en mere åben 
struktur vil kommisoriet blive tilgængeligt på hjemmesiden efterfølgende. 
 



 

9. Godkendelse af nedsættelsen af Stævnegruppe samt kommisorium for Stævnegruppen 
(Beslutning) - GODKENDT 

• Administrationen har efter længerevarende ønske fra foreningerne samt i 
overenstemmelse med bestyrelsen foreslået sammensætning af en stævnegruppe. 
Medlemmerne og kommisoriet fremgår af bilag.  

• Bestyrelsen skal tage stilling til om det kan godkendes. Som en del af en mere åben 
struktur vil kommisoriet blive tilgængeligt på hjemmesiden efterfølgende.  

 
10. Parkinson Bordtennis – GODKENDT og gerne i samarbejde med 60+ 

• En ildsjæl fra Parkinson og bordtennis har meldt sig til at ville udbrede kendskabet 
til de gode effekter ved bordtennis. Han har oprettet en FB side, der formidler. 
Bordtennis Danmark vil desuden sætte fokus på målgruppen ved at oprette 
målgruppen på hjemmesiden med link til deres sider. Målgrupen er voksende og 
viden bør være tilgængelig via Bordtennis Danmarks hjemmeside. 
 

11. Status på Holdturneringsproces. Bestyrelsen har igangsat en proces, der skal se på 
holdturneringerne. Primært følgende delelementer: 

o Den jyske turnering – Der har været afholdt møde med klubberne online – 
der var ikke ønske om forandring, så indtil videre ændres reglerne ikke. 

o Stærkeste liga vi har i DK skal være et flagskib - 1 division og Ligaen – skal de 
skilles ad?  

• Klubberne på Herresiden ønsker at nedsætte en arbejdsgruppe, der 
kan arbejde videre med formatet. Sune har stafetten til sommer/ 
efteråret.  

o DM Ugen Herrefinalen 2025:  

• Bestyrelsen lytter til klubberne og tager dem ikke med til DM ugen i 
2025. Sune deltager i arbejdsgruppe. 

 

12. Nyt fra kontoret – v. PKH (orientering) 

• Opdatering fra VM for hold i Busan klar på hjemmesiden 

• Pigefokus klubber er igang: Amager, Allerød og Roskilde er planlagt 

• Samarbejde med Dansk Skoleidræt er igangsat 

• Undersøgelse IDAN igangsættes med midler fra DIFpuljen 

• DM UGEN: senior DM kan flyttes til DM ugen fra 2025. Dette skal drøftes i 
bestyrelsen næste møde.  

• Bornholm: administrationen har været på Bornholm til vækstteamsmøde. 13. maj 
er der møde igen omkring struktur. 

 
13. Eventuelt 

• Bestyrelsen skal beslutte, hvem der deltager i diverse stævner som repræsentant 
for bestyrelsen 

o DM senior: lørdag og søndag 23-24. marts Fredericia (Henrik deltager, 
Christian deltager søndag, Pia deltager) 

o Kidsmasters (13-14 april Amager – Martin kan deltage søndag til medaljer) 



 

• Næste møde: 22. april online 20-22 (er indkaldt i Outlook) 
 


